



**Fédération internationale de natation, Honor  
Organization, Switzerland, 1994**



[Organization Website](#)

**Fédération internationale de natation** (FINA President Robert Helmick in the late 19083 authorized a special commission to study open water swimming and determine its place in the FINA Family of Aquatic Sports. FINA President Mustafa Lafaoui established a Technical Open Water Swimming Committee (TOWSC) to formalize Open Water Swimming Rules, conduct World Championships in the 5 km (3.1-mile), 10 km (6.2-mile) and 25 km (15.5-mile) distances and to help support efforts to add a marathon swimming event to the Olympic Games. These efforts came to fruition with the addition of the Olympic 10 km Marathon Swim at the 2008 Beijing Olympics.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

Long Swims Database (Marathon Swimmers Federation) – No entry expected

## **French Translation**

A la fin des années 80, Robert Helmick, président de la FINA, a autorisé l'établissement d'une commission dans le but de déterminer la place de la natation en eau libre au sein des sport aquatiques pratiqués sous l'égide de la FINA.

Mustafa Lafaoui, président de la FINA a mis en place le Comité Technique pour la natation en eau libre (TOWSC) qui a formalisé les règles de la natation en eau libre, organisé les épreuves de Championnat du Monde sur 5 km, 10 km et 25 km et contribué à soutenir la ratification du marathon à la nage comme épreuve olympique, ce qui a abouti en 2008, avec l'introduction du marathon olympique de natation sur 10 km aux Jeux Olympiques de Beijing.